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Z jednání výboru Psychiatrické společnosti 
2. května 2007

– Galén a Glos (Semily) vydaly publikaci „Histo-
rie bohnické psychiatrie (1903–2005)“.

– V programu odpoledních schůzí Psychiatrické
společnosti dochází ke změně: červen – sociální
psychiatrie, říjen – psychofarmakologie.

– Sekce sociální psychiatrie uspořádá své sympo-
zium (před konferencí Světové asociace sociální
psychiatrie) v Praze 19.–20. 10. 2007 s téma-
tem: Duševní nemoc a vztahy.

– Na žádost jedné matky, členky Psychiatrické
společnosti, výbor doporučuje organizátorům
neperiodických akcí sekcí a společnosti, aby
určili snížený konferenční příspěvek nejen pro
důchodce, ale i pro ženy na mateřské dovolené.

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.

OMLUVA
Ve zprávě o jednání výboru 7. února 2007 (Čes. a slov. psychiatrie, č. 2, s. 104) byla uvedena infor-
mace o úmrtí budějovického psychiatra MUDr. J. Roušala – chybně však bylo uvedeno „MUDr. J.
Roušara“. Příbuzným, přátelům a spolupracovníkům MUDr. J. Roušala, jakož i čtenářům naše-
ho časopisu, se za tutou chybu omlouváme.

– Jako reakce na přípravu novelizace Koncepce
psychiatrické péče byl výboru doručen dopis
prim. Možného. Stěžuje si, že psychiatrické
léčebny nemají ve výboru Psychiatrické společ-
nosti zastání, koncepce je zaměřena proti psy-
chiatrickým léčebnám, a proto iniciovali vznik
občanského sdružení, které by hájilo zájmy léče-
ben. Výbor vyjádřil názor, že nezastával a neza-
stává názor o rušení psychiatrických léčeben.
Protěžuje ale v koncepci převod akutní psychia-
trické péče do psychiatrických oddělení nemoc-
nic a trvalou perspektivu léčeben pro specializo-
vanou a kvalitní následnou péči. Na dopis
odpoví dr. Bašný.

– Přednášky ze senátního semináře o psychiatric-
ké péči z 8. 3. 2007 budou publikovány v časopi-
su Zdravotnictví a finance.

– Při jednání výboru pro sociální péči a zdravot-
nictví senátu Parlamentu ČR informovali
dr. Bašný, prim. Tůma a prim. Popov členy
o situaci a problémech psychiatrické péče, roz-
sáhle byl informován i ministr zdravotnictví.
Byla deklarována podpora zúčastněných psychi-
atrické problémy řešit.

– Do soutěže o Kuffnerovu cenu bylo přihlášeno 5
prací. Posoudí je a připraví návrh na ocenění již
dříve jmenovaná komise (předseda doc. Hort).

– Pro schůzku s ředitelem VZP a k jednání byly
určeny následující náměty: síť psychiatrické
a hlavně extramurální péče, uzavírání smluv

s VZP, financování psychiatrické péče. Zúčastní
se prof. Raboch, dr. Bašný, prim. Rektor, prim.
Zrzavecká.

– Výbor souhlasí s financováním účasti 2 členů
sekce mladých psychiatrů na European Federa-
tion of Psychiatric Trainees, Athény, 12.–16. 6.
2007 a na konferenci East Europe Psychiatric
Congress, Athény, 21.–23. 9. 2007. Cesty budou
uhrazeny ze zbytku cestovního grantu, poskyt-
nutého firmou Bristol,Myers, Squibb.

– Dr. Bašný (předseda pracovní skupiny výboru
PS pro novelizaci Koncepce psychiatrické péče)
předložil časový a obsahový harmonogram čin-
nosti. Vybral garanty jednotlivých oblastí (prim.
Rektor – ambulantní služby, včetně komunitní
péče, prim. Tůma –lůžková péče, prof. Drtílková
– pedopsychiatrie, prim. Popov – AT péče, prim.
Konrád – gerontopsychiatrie). Návrh novelizace
bude předložen sjezdu PS v červnu 2008.

– Prim. Rektor předložil plán propagace reformy
psychiatrické péče a Národního psychiatrického
programu. Výzvy politikům, organizátorům
zdravotnictví, mediím. Po doplnění z diskuse
byly texty schváleny. 

– 2. května se uskutečnilo jednání zástupců PS
s představiteli ČLS JEP (prof. Blahoš, prof. Švi-
hovec, ředitelka sekretariátu) o .možnosti získat
pro Psychiatrickou společnost právní subjektivi-
tu. Obě strany se informovaly o svých stanovis-
cích: Psychiatrická společnost považuje právní
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subjektivitu za nezbytnou, usiluje o zachování
vztahu k ČLS. Zástupci ČLS pokládají v bu-
doucnu přidružené členství právnické osoby za
možné (podmínky budou teprve stanoveny), obě
strany mají zájem na zachování ČLS jako vyda-
vatele našeho časopisu. Další spolupráce (konti-
nuální vzdělávání, finanční příspěvky přidruže-
ného člena aj.) budou dále projednávány. Další
schůzka se uskuteční v červnu 2007.

– Výbor projednal návrh na zavedení poplatků (za
návštěvu u lékaře, za položku receptu, za hospi-
talizaci) a upozorňuje na potíže (zvl. nevymaha-
telnost, snížení zájmu o léčby u nekritických
nemocných). Prim. Tůma a dr. Hermann vypra-
cují dopis MZd s doporučením, aby od poplatků
byli osvobozeni pacienti, kteří jsou zařazení do
psychiatrické dispenzární péče.

– Vedoucí revizní lékařka České národní pojišťov-
ny se dotazuje na závazné předpisy, upravující
vedení dokumentace v psychiatrických léčeb-
nách o sobotách a nedělích. Zodpoví dr. Baudiš.

– Výbor je srozuměn se žádostí ředitele Lázní
Jeseník o zachování léčebně-rehabilitační tera-
pie v tamních lázních.

– V Psychiatrické léčebně Opava se bude ve dnech
10.–11. 5. 2007 konat konference o komplexní
terapii psychóz v praxi. Kontaktní osobou je
prim. dr. P. Taraba. Výbor deleguje na konferen-
ci prof. Češkovou.

– Znovu bylo zdůrazněno, že od května 2007
vystavuje osvědčení o účasti na doškolovacích
akcích, včetně ohodnocení akce kreditními body,
sekretariát ČLS JEP. Žádosti o osvědčení nutno
zaslat nejméně 20 dní před datem akce.

– Po diskusi a seznámení s návrhem interneto-
vých stránek Psychiatrické společnosti byl
schválen definitivní návrh, který bude uveden
do provozu během května 2007 v péči Guarantu
s.r.o. Další rozšiřování je možné, i když zvyšuje
náročnost na udržování aktuálnosti.

– Členové výboru byli seznámeni s projektem
EUNI – vzdělávací internetový projekt pro
medicínské obory.

– Guarant s.r.o. a farmaceutické firmy podepsaly
smlouvy o partnerství.

– Z velkých akcí Psychiatrické společnosti se
v dalších letech počítá s tradičními sjezdy ve
Špindlerově Mlýně (á 2 roky), se sjezdy česko-
slovenskými (á 4 roky) a s konferencemi, věno-
vanými novelizaci vodítek psychiatrické péče (á
4 roky).

– Na cenu České lékařské společnosti  JEP byla
navržena práce: Přikryl, R., Češková, E. et al.:
Neurological soft signs…, publikovaná v Jour-
nal of Psychiatric Research (IF 3,5).

Zapsal MUDr. Pavel Baudiš, CSc.
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HUBNEME CVIâENÍM A SPRÁVNOU V¯ÎIVOU

Johannes Roschinsky

Nejčastější příčinou nadváhy je nedostatek cvičení a nevhodná strava.
Všem, kteří chtějí upravit svoji stávající hmotnost, přinášíme jedinečný
návod, jak na to. Pro snížení hmotnosti a její následné dlouhodobé udrže-
ní na optimální úrovni však nestačí jen samotná racionální strava nebo zvý-
šená pohybová aktivita. Úspěch zaručí až kombinace vhodných stravova-
cích a pohybových návyků. V úvodu kniha nabízí teoretické informace o
problematice snižování hmotnosti a o výživě, následují rady pro efektivní
cvičení, včetně jeho popisu, a porovnání různých vytrvalostních pohybo-
vých aktivit.
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